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VERONICA BLANCO  TÉCNICA DE IGUALDAD 

ROSA SEGARRA   TREBALLADORA SOCIAL B. SOCIAL 

 

La  representant  de  Fundaempleo  y  la  Psicòloga  del Gabinet  Psicopedagògic  del  les  Escoles 

Infantils, justifiquen a la Secretaria del Consell la no assistència.   

En  la  localitat  de  Riba‐roja  de  Túria  sent  les  18,30  hores  del  dia  29  de  gener  del  2018,  es 

reuneixen al saló de Plens de l’ajuntament, el Consell Sectorial de Benestar Social, Solidaritat, 

Cooperació  i  Convivència  prèviament  convocat  per  la  presidència  i  amb  l’assistència  dels 

membres que dalt es detallen. 

El ple del   Consell ha estat  assistit per  la  secretaria que dona  fe de  l’acte. El Ple  acorda  la 

gravació  de  veu  del  Ple  per  tenir  una  informació més  extensa  d’allò  acordat,  que  queda  a 

disposició de qualsevol personal que ho sol∙licte. 

Una  vegada  verificat  per  el  secretari  la  vàlida  constitució  del  ple,  donat  que  compleix  la 

assistència mínima legal de la meitat més ú, tal i com queda recollit a l’article 9 del reglament 

regulador  que  regeix  el  funcionament  del  ple,  el  president  obrirà  la  sessió,  procedint  a  la 

deliberació sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia: 

 

Ordre del dia: 

1. Salutació per part del President del Consell. 

2. Lectura i aprovació de l’acta de l’últim Consell. 

3.  Acord relatiu a la designació de titular i suplent d’aquest consell perquè represente els 

interessos,  en  el  consell  general  de  Participació  Ciutadana.  Art.  4.  (reglament 

regulador del consell sectorial general de participació ciutadana).  

4. Presentació de les noves Bases de las Prestacions Econòmiques Individuals de l’àrea de 

Benestar Social per a l’exercici 2018. 

5. Presentació de la nova estructura del personal del Departament Municipal de Benestar 

Social. 

6. Valoració per part del Ple del Consell, de la idoneïtat de l’adquisició de vivendes socials 

municipals.  



 

 

7.  Precs i preguntes. 

 

Consideracions Prèvies  

El Ple comença a les 18,40 hores per a esperar a aquells membres que es puguen arribar tard.  

 

PUNT PRIMER ‐ Salutació de benvinguda per part del President del Consell,  

En primer lloc, el president saluda a les i els membres del Consell i agraeix la assistència, així 

com    aquelles  i  aquells  membres    que  no  varen  assistir  a  l’anterior  Consell  es  presenta 

informant a la resta de les persones assistents, al col∙lectiu al qual pertanyen.  

 

PUNT SEGON ‐ Lectura i aprovació de l’acta de l’últim Consell. 

S’aprova l’acta de la sessió plenària del Consell celebrat el passat 9 de novembre de 2017.  

 

PUNT TERCER  ‐ Acord relatiu a  la designació de titular  i suplent d’aquest consell per a que 

represente els interessos, en el Consell General de Participació Ciutadana. Art 4 (reglament 

regulador del consell sectorial general de participació ciutadana).  

El President del Consell  informa que ha  rebut a  través del  registre general de  l’ajuntament, 

una candidatura per ser  representant del Consell de Sectorial de Benestar Social Solidaritat, 

Cooperació  i Convivència, en el Consell General de Participació Ciutadana de Maria Cardenas 

representant de Riba‐actúa.  

Com a  suplent, donat que no   es presenta ningú, Carmen  Fologado,  representant del Grup 

polític d’Esquerra Unida, s’ofereix de suplent.  

La  presidència  del  Consell  informa  que  havien  acordat  els  diferents  grups  polítics  que  al 

Consell de Poble anaren representants que no foren de grups polítics, ja que aquestos tenen 

representació al Consell de Poble. 

Carmen Folgado, expressa la seua disconformitat, davant aquesta decisió. 

Finalment es presenta com a suplent, Amparo Aliaga Ferrandis, representa de Cáritas Joven.  

  



 

 

 PUNT QUART‐ Presentació de  les noves Bases de  las Prestacions Econòmiques  Individuals 

de l’àrea de Benestar Social per a l’exercici 2018. 

La  presidència  del  Consell  informa  que  les  Bases  aprovades  per  a  l’exercici  2018  sofriran 

algunes modificacions, per a  facilitar  la  justificació de  les ajudes  i millorar del procediment  i 

forma de concessió d’aquestes.  

Jose Luis Mejías, representant del Taller Ocupacional, pregunta sobre les ajudes de transport 

per persones amb diversitat funcional, fent referència  la possibilitat de que  la mancomunitat 

de Camp de Túria es fera càrrec de les despeses del transport de les persones que resideix a la 

Comarca.  

Rafa Gómez,  informa  que  és  un  dels  punts  importants  que  s’ha  tractat  a  la  reunió  amb  la 

Mancomunitat, encara que no han arribat a cap acord.   

Pepi Moron, des de Riba‐roja Pot, exposa  la seua disconformitat amb  les quantitats d’ajudes 

per a llet infantil que a les bases es contempla, donat que les considera insuficients i que s’ha 

de reconèixer el dret de la mare a decidir sobre la alimentació de les seus/es fills/es. 

Rosa Segarra, Coordinadora i Treballadora Social del Departament de Benestar Social, informa 

al Consell que dites quantitats són acordades amb les matrones i pediatres del centre de salut, 

donat  que  aquestes  no  emeten  cap  informe  de  salut  que  aconselle  l’alimentació  de  llet 

artificial, a excepció de casos molt puntuals i excepcionals.  

Ruben Ferrer, Vicepresident del Consell, detecta un error en las bases per al càlcul del límit de 

la renta per càpita de la unitat familiar. Tenint‐ho en compte per a les noves modificacions de 

les Bases. 

Així mateix, s’insta als  i  les membres del Consell que si volen realitzar alguna aportació per a 

les modificacions de les bases, poden fer‐ho, i es valoraran.   

PUNT QUINT ‐ Presentació de la nova estructura del personal del Departament Municipal de 

Benestar Social. 

Rafa Gómez, explica  la composició, organització    i membres que formen part de  l’equip base 

del Serveis Socials Generals de l’Ajuntament de Ria‐roja, definint les funcions de cada persona.  

Ruben Ferrer, considera que és un equip molt complet, i pregunta sobre el tipus de contracte 

que tenen.  



 

 

La presidència,  informa que es un  tipus de contracte per projectes, amb  la durabilitat de  la 

borsa de 2 anys màxim.  

Carmen Folgado, del grup Esquerra Unida, exposa que li pareix que l’equip de Benestar Social 

és molt potent, però  li preocupa  la  infraestructura on es  treballa, donat que no hi ha prou 

espai per a totes, fent falta un espai adient de forma immediata. 

Rafa Gómez, informa que quan les obres estiguen finalitzades, es traslladarà el departament al 

antic llar dels i les jubilitats i les jubiliades, però es preveu que el nou espai estarà disponible 

en desembre del 2018. 

Ana  Lluch,  representant  de  Riba‐roja  Solidària,  pregunta  sobre  el  programa  generals  de 

benestar social  en relació a l’educació i la inserció socio‐laboral, així com exposa la necessitat 

de  la  seua  associació  d’un  espai  per  a  poder  donar‐li  continuïtat  al  projecte  que  estan 

desenvolupant donat que cada dia està més consolidat.    

Rafa Gómez,  respon que hi ha un programa de contraprestacions  (formació,  responsabilitat 

social  i participació  ciutadana)  també exposa  la necessitat d’un pla d’inclusió  social, amb  la 

possibilitat  de  sol∙licitar  subvenció  per  a  la  contractació  d’un  sociòleg  per  a  que  valore  les 

necessitats de la població a l’àmbit social. Així mateix, informa de la falta d’espai per a poder 

cedir a les associacions del municipi. 

Jose Maria, representant a la UDP, en lloc pensa de centrar l’acció social en les ajudes, pensa 

que s’ha de centrar a facilitar treball a les persones. 

Pepi Morón, de Riba‐roja Pot, proposa en relació a la inserció socio‐laboral,  que des de l’equip 

de govern es faja conveni de col∙laboració amb diferents empreses que es troben en Riba‐roja 

per a la contractació de veïnes i veïns del municipi. 

Rafa Gómez, informa de la existència de la Agència AMIDE ubicada al polígon que s’encarrega 

de la col∙locació de les persones en desocupació de Riba‐roja de Túria. 

Maria  Cardenas,  proposa  projectes  de més  llarg  termini,  per  a  que  es  duga  a  terme  una 

inserció  laboral a partir del  seu propi empoderament. Carmen  Folgado, en  la mateixa  línia, 

exposa  la  necessitat  de  capacitar  a  les  persones  per  al mon  laboral mitjançant  programes 

d’inserció. 



 

 

Xelo Tomàs, argumenta que la forma de capacitar a les persones per al món laboral és a través 

de la formació. Així mateix, sol∙licita que per al pròxim Consell, informen sobre els programes 

que es duen o es volen dur a terme des del Departament de Benestar Social.  

Rafa Gómez, exposa que un dels programes  i molt  important és el de  les contraprestacions  

posant  l’exemple el   parc de vivendes socials que es troben a  la nostra població que són de 

titularitat  de  la  Generalitat  Valenciana  amb  una  taxa  molt  alta  de  morositat,  així  com 

nombrosos  enganxament  al  subministrament  de  la  llum.  A  través  de  programa  de 

contraprestacions es pretén, entre altres objectius, que les persones a traves de la reeducació 

i la formació, es fagen conscients de la responsabilitat social que tenen.  

Ruben  Ferrer,  exposa  que  hi  ha  persones  que  no  tenen  la  capacitat  per  a  poder  eixir  de 

situació de exclusió social, i precisen de l’ajuda i suport dels equips base de serveis socials. 

Diana Orts,  de  Ciudadanos,  exposa  que  el Departament  de  Benestar  Social  deu  centrar‐se 

únicament en les persones que no poden per si mateixa eixir de la situació de exclusió. 

Xelo Tomàs, argumenta que fins a la data des del Departament Municipal de Benestar Socials 

únicament s’ha dut a terme assistencialisme. Argumenta que hem de canviar el que s’entén el 

concepte d’ajuda, donat que una ajuda  té moltes cares  i no  sols  la econòmica. Baix  la  seua 

opinió,    des  de  l’àrea  de  Benestar  Social  s’han  de  donar  respostes  diverses  per  a 

problemàtiques diferents.   

Ana  Lluch,  representant  de  Riba‐roja  Solidària,  exposa  la  necessitat  de  donar‐li  veu  a  les 

persones,  fer‐les  participar  als  assumptes  que  els  preocupen  i  que  d’aquesta  manera 

s’impliquen en la resolució dels sues propis problemes.  

María Cárdenas, representant de Riba‐actúa expressa que pensa que el problema és del propi 

sistema,  no  de  les  persones  que  “no  tenen  la  capacitat”  de  resoldre  les  seues  pròpies 

situacions, plantejant solucions a llarg termini. 

 

 

 

 



 

 

PUNT  SEXT  –  Valoració  per  part  del  Ple  del  Consell,  de  la  idoneïtat  de  l’adquisició  de 

vivendes socials municipals.  

Rafa Gómez, exposa que  la vivenda que  se va adquirir és una  tutelada per a persones amb 

diversitat  funcional  intel∙lectual.  En  l’actualitat,  com  abans  s’ha  exposa  hi  ha  un  parcs  de 

vivendes socials de titularitat de la Conselleria. 

Carmen Folgado, del Grup Esquerra Unida, exposa que no ho creu adient, que veu complicat el 

tràmits per a  la posada en  funcionament de unes vivendes  socials, donat que  faria  falta un 

reglament, criteris i altres aspectes que regularitzen el seu funcionament.  

Alicia Tarazona, de l’associació Diversitat Funcional, expressa estar d’acord amb l’adquisició de 

la vivenda tutelada per a persones amb diversitat funcional intel∙lectual però que en relació a 

l’adquisició de vivendes socials, té diferents dubtes, en relació a aspectes relacionats amb qui 

realitzarà l’abonament de les factures de aigua, llum,  impostos, la responsabilitat econòmica 

dels inquilins, condicions en la que van a estar, ..  

Rosa Segarra, Treballadora Social, afirma que a dia de avui no hi ha cap persona sense sostre, i 

les que hi han,  se’ls ha proposat una vivenda o centre alternatiu  i  s’han negat. Així mateix,  

afirma que les persones sol∙licitants de vivendes socials que es troben en llista d’espera, són la 

majoria  filles  i  fills, dels que avui en dia  resideixen al barri,  seguint el mateix patró que  les 

mares i pares. 

Ruben Ferrer, exposa que la proposta no sols era per vivenda social per a habitatge habitual, 

sinó també per a diversitat funcional, violència de gènere, salut mental. 

Xelo Tomàs, del grup Compromís, exposa que no és bo per a  la  inclusió social que  totes  les 

vivendes socials estiguen juntes, que entre totes i tots hem de buscar una  solució alternativa, 

donat que persones en situació de exclusió social o de risc, no es adient que es troben totes 

juntes . 

Pepi Morón,  del Grup  Riba‐roja  Pot,  exposa  que  l’ajuntament  deu  prioritzar  la  compra  de 

vivendes socials, en lloc de  altres immobles que la corporació ha adquirit. 

Carmen Folgado, exposa que el seu grup polític, va proposar un registre de les vivendes buides 

de la població, per a negociar amb les persones propietàries la possibilitat de llogar‐les, donat 

que Ciutat Jardí és un gueto i no afavoreix la integració.  



 

 

Vº Bº 

EL PRESIDENTE DEL CONSELL             LA SECRETÀRIA 

 


